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روزنامه خراسان           رتبه 4 نشریات کشوری

الف نوشت : فائزه هاشمى در نامه ای پاسخ  •
انتقادات بــرادرش را داد و با کنایه گفت: به 
او حق مى دهــم چــون بــرای خــودش آینده ای 
ترسيم کــرده و دنبال حــذف موانع اســت.وی 
ادامه داد :  اگر مسائل شخصى انگيزه ای برای 
مشى من بود آیا عقل سليم حکم نمى کند که 
از  30 سال گذشته تاکنون ساکت و در امنيت 
باشم و از منافع نزدیکى به قدرت بهتر و بيشتر 

بهره مند شوم؟!
دیده بان ایران نوشت:على ربيعى در نشست  •

خبری صبح  دیــروز در پاسخ به سؤال خبرنگار 
روزنامه کيهان مبنى بر این که به نظر شما عقل 
و درایت سياسى فردی مثل ترامپ بيشتر است 
یا نامزد شکست خورده انتخابات ۸۸ در ایران، 
اظهار کرد: این موضع شما ارتباطى با جایگاه 
ــن جایگاه  ــدارد؛ مــن در ای ــت نـ سخنگویى دول
به تبيين نظرات دولــت در خصوص مهم ترین 

اقدامات، تصميمات و عملکردها مى پردازم.

شرق – این روزنامه اصلاح طلب در گزارشى  •
با عنوان »اختلاف 49 ميليونى حقوق ایــن دو 
نفر« نوشت :  »امسال حداقل دستمزد کارگران 
با احتساب حق اولاد و مسکن و... حداکثر به 
دو ميليون و ۸00 هزار تومان رسيد در شرایطى که 
حداقل نياز یک خانوار برای تأمين سبد معيشت در 
همين سال 9 ميليون و ۸00 هزار تومان محاسبه 
شده است. صرف نظر از این اختلاف قابل تأمل 
در ميزان درآمد و هزینه یک خانوار، آن چه باعث 
تأسف بيشتر مى شود بى عدالتى در توزیع منابع 
ــزارش دیــوان  کشور اســت. به طــوری  که طبق گ
محاسبات، شرکت های دولتى به مدیران خود 
20 تا 52 ميليون تومان به  طور متوسط حقوق 
پرداخت مى کنند که در برخى شرکت ها ميزان 

دریافتى مدیران از این ميانگين بيشتر است.«
اعتماد- این روزنامه از احتمال کاندیداتوری  •

خبر  رو  پيش  انتخابات  در  خمينى  سيدحسن 
مــى دهــد و بــه نقل از اسماعيل گرامى مقدم، 
ــزب اعــتــمــاد مــلــى مــى نــویــســد:  ســخــنــگــوی حـ
اصولگرایان  و  امامى ها  خط  و  »اصلاح طلبان 

ميانه رو از سيدحسن خمينى حمایت مى کنند.«
کیهان - حسين شریعتمداری، در سرمقاله  •

این روزنامه حجت الاسلام صدیقى امام جمعه 
از  به نقل  با اظهاراتى  تازگى  به  را که  تهران 
غسال آیــت ا... مصباح حاشيه ساز شده است، 
مخاطب قرار داد و نوشت: »این اظهارات جفایى 
ناخواسته در حق حضرت آیت ا... مصباح یزدی 
بود و تصوری نابایسته از جناب صدیقى را نيز در 

برخى از اذهان به دنبال داشت.«

اخبارتازه های مطبوعات

الحاق »ناو بندر مکران«   و »ناو موشک انداز زره« به ناوگان  نیروی دریایی 

پشتیبانی از ناوگروه ها   در آب های بین المللی 
هادی محمدی – امــروز و در اولين مرحله از 
رزمایش دریایى اقتدار، طى مراسمى ناوبندر 
مکران و ناو موشک انــداز زره با حضور سردار 
سرلشکر باقری رئيس ستاد کل نيروهای مسلح 
و امير سرلشکر موسوی فرمانده کل ارتش به 
ناوگان جنوب نيروی دریایى ارتش جمهوری 
اسلامى ایران ملحق مى شوند.ناوبندرمکران 
بزرگ ترین شناور نظامى کشور و بزرگ ترین 
ناوبندر غرب آسياست که دیروز به آب انداخته 
شد و با تلاش متخصصان مجموعه کارخانجات 
نيروی دریایى ارتش ساخته شده و قرار است کار 
پشتيبانى از ناوگروه های این نيرو در آب های 
دور دست به ویژه منطقه شمال اقيانوس هند، 
تنگه باب المندب و دریای سرخ را بر عهده داشته 
باشد.امير دریــادار حسين خانزادی فرمانده 
نيروی دریایى ارتش در گفت وگوی اختصاصى 
ــاره ویژگى ها و ماموریت این  با خراسان درب
شناور غول پيکر گفته بود :  وقتى ما گشت های 
خود را در محدوده خليج عدن شروع کردیم از 
یک سری بنادر در آن منطقه استفاده مى کردیم 
اما به تدریج دیدیم با محکم شدن جای پای ما 
ائتلاف هایى شکل گرفت و گفتند ناوهای نيروی  
دریایى ایران را به برخى از این بنادر مثل جيبوتى 
راه ندهيد. بر همين اساس امروز نياز داریم به 
صورت مستقل در دریا حضور داشته باشيم و 
شکل ماموریتى ما پایدار و بلندمدت باشد یعنى 
اگر به خليج عدن مى رویم ناچار نباشيم بعد از دو 
یا سه ماه شناور را به پایگاه برگردانيم.وی افزود 

: ناو بندر یعنى تمام امکاناتى را که قرار است 
یک بندر به یک ناو ارائه کند داشته باشد. طبق 
برنامه ریزی صورت  گرفته قرار است این شناور 
تا زمانى که نياز به تعميرات نداشته باشد به 
ساحل برنگردد. بنابراین مدت طولانى در دریا 
خواهد بود و موقعيتش را هم خودمان تعيين 
مى کنيم.خانزادی ادامه داد : ناو بندر مکران 
مى تواند بدون هيچ محدودیتى بالگرد حمل 
کند و همزمان عمليات پهپادی انجام دهد. 
نسل جدید پهپادهای عمودپرواز ما روی این 
شناور مستقر مى شود و تنوعى از کارهای رزمى 

و پشتيبانى رزمى را در دریا انجام خواهد داد.
ــروز در آب های  عــلاوه بر ناوبندر مکران ، ام
ساحلى بندرعباس شاهد الحاق ناوموشک 
انداز زره نيز خواهيم بود .به گفته فرمانده نيروی 
دریایى ارتش ، ناو موشک  انداز کلاس پيکان 
جدید ایران به نام  زره برای اولين بار در ناوگان 
جنوب ساخته شده چرا که سایر نمونه هایى که 
از کلاس پيکان ساختيم در ناوگان شمال بود.
وی درباره جزئيات این شناور رزمى کشورمان 
نيز اظهار کرد: شناور بسيار تند و تيز و توانمندی 
است و بيشتر برای بهره برداری در مناطق دریایى 
تحت حاکميت خود مورد استفاده قرار مى دهيم 
یعنى تا 200 مایل دریایى از ساحل از این شناور 
استفاده خواهيم کرد. از این تيپ شناور چندین 
فروند در اختيار داشتيم و بعد از زره تعداد دیگری 
در مجموعه وزارت دفاع در حال ساخت داریم که 

سال آینده به ثمر مى رسد.

رهبر انــقــلاب در سخنرانى  گــروه سیاسی- 
تلویزیونى 19 دی درباره  گمانه زنى ها و مباحث 
جاری در فضای سياسى کشور در خصوص رفتار 
جمهوری اسلامى در قبال برجام و وظایف آمریکا 
در این باره، گفتند »ما هيچ اصراری نداریم، هيچ 
عجله ای نداریم که آمریکا به برجام برگردد؛ اصلًا 
مسئله   ما این نيست که آمریکا به برجام برگردد یا 
برنگردد. آن چه مطالبه  منطقى ما و مطالبه  عقلانى 
ماست، رفع تحریم هاست؛ این حق غصب  شده  
ملت ایــران اســت.« این جملات مواضعى بود که 
رهبر انقلاب آن را به عنوان »سخن پایانى و قطعى« 
جمهوری اسلامى اعلام کردند.به همين مناسبت 
پایگاه اطلاع رسانى KHAMENEI.IR پرونده  ای 
به نام »حرف قطعى« را دربــاره  موضع جمهوری 
اسلامى در زمينه  تحریم ها و برجام منتشر  کرده 
ــت.در این پرونده با اعضای هيئت نظارت بر  اس
اجرای برجام، مسئولان ارشد کشور، منصوبان و 
مشاوران رهبر معظم انقلاب گفت و گو شده است 
که گزیده ای از سخنان دکتر على اکبر ولایتى،  دکتر 
محمدباقر قاليباف و دکتر محمدجواد ظریف، را در 
این زمينه مى خوانيد مواضعى که به نوعى چارچوب 

بازگشت آمریکا به برجام را هم ترسيم مى کند:

ولایتی :مکانیسم ماشه باید کنار گذاشته شود	 
* ما هيچ اصرار و عجله ای 
نداریم که آمریکا برگردد؛  
اما اگر مى خواهد برگردد 
کــه  دارد  شـــرایـــطـــى 
مهم ترینش این است که 
تحریم ها را بردارد و معلوم 
بشود که دولت جدید به تعهدات برجام پایبند است؛ 
یعنى اعلام کند و رئيس جمهور آمریکا هم متعهد 
ــود کــه آقــای اوباما  شــود. در نوبت اول مقرر ب
رئيس جمهور وقت تعهد بدهد و شرط رهبر معظم 
انقلاب هم این بود که رئيس جمهور آمریکا مکتوب 
بنویسد که بعداً نتواند کتمان کند. البته گفتند قول 
شفاهى ما کافى است و رهبر معظم انقلاب هم به 
این راضى نبودند و متأسفانه قول شفاهى شد و بعد 

هم به قول شفاهى شان عمل نکردند.
*حالا هم اگر مى خواهند برگردند باید به شرایط 
مد نظر که شرایط کاملًا معقولى اســت عمل و 
کوتاهى های گذشته را جبران کنند. کوتاهى های 
گذشته هم این بود که نه   تنها تحریم ها را برنداشتند، 
بلکه تحریم ها را  اضافه کردند و این خلاف تعهدی 
است که انجام دادند. لذا به طرف های مقابل حق 
بدهند که به تعهد آمریکایى ها شک کنند و بعد هم 
کارهایى که رئيس جمهور یا دولت در آمریکا انجام 
مى دهد یا در هر کشور دیگری، دولت بعدی ملزم 

است که تعهدات قبلى را انجام بدهد.
* آن چه که رهبر معظم انقلاب)برای اجرایى 
شــدن برجام( مشخص کردند، به برخى از آن 
عمل شد و به برخى از آن عمل نشد. به هر حال 
اگر به آن شــروط عمل شده بــود، حتماً این سير 
وقایع در خصوص  فعاليت های هسته ای به گونه  

دیگری رقم مى خورد. البته ایشان فرموده بودند 
که رئيس جمهور آمریکا امضا کند و حتى رهبر 
معظم انقلاب از اول به قضيه  مکانيسم ماشه راضى 
نبودند و خلاف نظر ایشان انجام شد. حتماً در 
صورت برگزاری مذاکرات بعدی باید این مکانيسم 

به  عنوان یک اصل غيرمنطقى کنار گذاشته شود.

بــرجــام، بدون 	  به  آمریکا  ظریف:بازگشت 
برداشتن تحریم ها فقط به  نفع آمریکاست

* آمریکایى ها بعد از این که 
از برجام خارج شدند، هم 
تــحــریــم هــای گــذشــتــه را 
برگرداندند و هم این که با 
عناوین جدید تحریم ها را 
دشوارتر کردند. لذا صرف 
بازگشت آمریکا به برجام در شرایط کنونى کفایت 
نمى کند. به  دليل این که برجام در شرایطى مذاکره 
شد که نوع دیگری از تحریم ها عليه ایران مطرح بود 
و رفع آن تحریم ها در داخل برجام تشریح شد؛ یعنى 
هدف برجام هم این بود که آن تحریم ها را بردارد. 
امروز برای این که آن شرایط فراهم بشود، صرفاً 
بازگشت به برجام برای آمریکا کافى نيست، بلکه 
باید تحریم ها را بردارد یعنى نه این که بگوید مثلاً  من 
عين کلمات برجام را اجرا مى کنم.  ترامپ در این 
چهار سال تلاش کرد که برجام را از محتوا تهى و 
تحریم هایى را تحميل کند که اگر آمریکا به برجام 
برگردد هم آن تحریم ها همچنان باقى بماند. مثلًا 
بانک مرکزی و وزارت نفت ما را از تحریم های تحت 
عنوان هسته ای خارج و با عنوان تروریسم تحریم 
کردند. اصلًا عناوین و نحوه  انتصاب تحریم ها را هم 

عوض کردند.
انجام  بدهد،  انجام  آمریکا  باید  که  چه  آن   *
وظيفه هایى است که چهار سال از آن تخطى 
کرده است. هرچند اوباما هم خيلى با تعهد به 
وظایف خــودش عمل نکرد؛ اما در چهار سال 
گذشته، هدف ترامپ نابود کردن برجام بود. 
آمریکا اول باید تعهداتش را انجام بدهد، بعد 
موضوع بازگشت آمریکا به برجام یک مسئله  
ثانوی است. موضوع اصلى این است که روابط 
اقتصادی ما با کشورها عادی بشود. اگر به برجام 
و قطعنامه  2231 نگاه کنيد، تعهدی که آن جا 
وجود داشته درواقع عادی سازی روابط اقتصادی 
ایران با دنيا بوده که به  دليل تحریم های آمریکا و 
اتحادیه   اروپا و به  دليل تبعيت بسياری از آمریکا، 
بدون هيچ منطقِ قانونى  غيرعادی شده بود و در 
این چهار سال هم با فشارهایى که ترامپ آورد 
این وضعيت ادامه پيدا کرد. لذا خواست رهبر 
مذاکره کنندگان  و  کشور  مسئولان  انقلاب، 
همين است که مهم ترین اولویت، برداشته شدن 
تحریم هاست. بعد از آن بحث ورود آمریکا به 

برجام مورد توجه قرار مى گيرد.
*در خصوص خسارت نيز رهبر انقلاب هم در 
بيانات شان به ما، هم در سخنرانى عمومى شان 
فرمودند که موضوع خسارت از موضوعاتى است 

که باید در مراحل بعدی مورد بحث قرار بگيرد. 
واقعاً هم باید مشخص باشد که برجام مثل یک در 
گردان نيست که شما از یک طرف وارد و از طرف 
دیگر خارج بشوید. بالاخره روابط بين الملل قاعده 
دارد. اقدامات آمریکا باعث خسارت بر مردم ایران 
شده و حتماً در مراحل بعدی موضوعاتى که مد 
نظر ماست برخى سوءاستفاده هایى است که 
شاید انجام بدهند و همين طور جلوگيری از تکرار 
اقدامى است که آمریکا کرد.حتى باید خسارت 
هایى که به برخى شرکای ما زدند)مثل تحریم 

کردن شرکت هایشان( جبران شود .
* بعد از قطعنامه  2231، حضور آمریکا در برجام 
تنها در صورتى مفيد است که مزایای اقتصادی 
برای ایران داشته باشد. هدف جمهوری اسلامى 
از حضور آمریکا در برجام با 2231 محقق شده؛ 
یعنى قطعنامه ها لغو شدند. الان آمریکا مى تواند 
این امتياز را با وارد شدن به برجام دوباره به دست 
بياورد و این امتيازی نيست که به ما مى دهد، 
بلکه امتيازی است که برای خودش به دست 
مــى  آورد که بر اجــرای برجام مى تواند نظارت 
کند.لذا بازگشت آمریکا به برجام بدون برداشتن 
تحریم ها نه تنها منفعتى بــرای ما نــدارد، بلکه 

منفعت صرف برای آمریکاست.
ما  بدانند  بــایــد  آمریکایى ها  و  ــا  ــى ه ــای *اروپ
موضوعى را که یک بار مذاکره و توافق کردیم، 
ــاره مذاکره نخواهيم کــرد. قاعده  مذاکره  دوب
این نيست. آن ها باید سياست زیاده خواهى را 
کنار بگذارند. اگر با دیگران مى توانند مذاکره 
کنند، بروند از نو مذاکره کنند. آمریکایى ها یک 
اصطلاحى دارند که مى گویند آن چه مال من 
است که مال من است، ولى آن چه مال تو است 
قابل مذاکره است. اگر این قاعده را با دیگران 
به  کار مى برند باید این نکته را متوجه باشند که 
چنين قاعده ای را با ایران به  عنوان قدیمى ترین 

ملت جهان هيچ گاه نمى توانند انجام بدهند.

قالیباف:بدون »رفع تحریم « فلسفه اصلی 	 
برجام تحقق پیدا نکرد

*آمریکا و اروپا  در خصوص 
ــام  ــرج ــود در ب ــ تــعــهــد خ
کوتاهى کردند. حتى در 
و  ــا  ــ ــام ــ اوب ــه  کـ دوره ای 
ــد که  ــودن ــا ب ــرات ه ــوک دم
تـــوافـــق هـــم کـــردنـــد تا 
تحریم ها را بردارند ولى در عمل چنين کاری انجام 
نشد. یعنى روی کاغذ و در بُعد حقوقى توافق شد 
ولى حتى در دولت اوباما در عمل هيچ توافقى 
صورت نگرفت. بنده خاطرم هست وقتى گفتند 
چرا تحریم ها را برنداشتيد، چرا مبادلات تجاری و 
بانکى شروع نمى شود، جان کری گفت ما مانع 
نيستيم و به عبارتى اعتراف کرد که تحریم ها در 
عمل برداشته نشده است. این یعنى صرفا روی 

کاغذ و به صورت شکلى و با ظاهری حقوقى اتفاقى 
افتاده ولى نتيجه ای نداشت.

*فلسفه  اصلى برجام رفع همه تحریم هایى بود که 
عمدتا در سيستم های نفتى و بانکى بود. اماترامپ 
با یک امضا همه  توافقات را برهم زد که نشان دهنده  
این است که آن ها چطور قلدرمآبانه  رفتار مى کنند 
و حتى تحریم های بيشتری هم اعمال کردند. 
وقتى برجام باید هر تحریمى را به طور کامل بردارد 
و منتفى کند حال اگر چنين کاری را انجام ندهد 
پس دیگر چه فلسفه  وجــودی  مى تواند داشته 
باشد؟ حتى در زمان اوباما تحریم ها برداشته نشد؛ 

مخصوصا در دستورات اجرایى. 
* ما در مجلس معتقد بودیم حــال که آن ها به 
تعهداتشان پایبند نبودند ما هم باید به تعهدات 
خودمان عمل نکنيم و گام به گام برگردیم و این 
کارها را انجام دهيم.غنى سازی 20 درصد از 
این جا شروع شد که طرحى در مجلس به تصویب 
نمایندگان رسيد و قانون و ابلاغ شد. مسئله  ما در 
این طرح، موضوعِ »توليد قدرت« بود. ما چرا نباید 
در مقابل زیاده خواهى های آن ها مى ایستادیم؟ 
لذا مجلس تصميم گرفت و این قانون را تصویب 
کرد. البته روشن بگویم این قانون به دنبال خروج 
از برجام نيست. قانونى که در مجلس تصویب شد 

در چارچوب برجام است.
*البته این طرح مجلس ویژگى منحصر به فردی 
هم دارد. اولا قانون به گونه ای تنظيم شده که 
تدریجى اعمال مى شود. به چه دليل؟ به این 
دليل که به طرف مقابل فرصت بدهيم و بگویيم 
اگر به تعهداتت عمل نکنى ما قطعا این کاهش 
تعهدات را ادامه مى دهيم و به وظایف خودمان 
براساس خود برجام عمل خواهيم کرد. و ثانيا 
این که در قانون، ما برخى اقدامات را مشروط 
کرده ایم به بعضى از موضوعات، یعنى قانون را 
هم در حقيقت متناظر و یک به یک تنظيم کردیم. 
یعنى در یک بند از مواد این قانون این است که به 
طور مثال اگر نفت ما طبق روال خودش صادر 
و مشکلات بانکى حل شد و دارایى هایى که ما 
در بانک ها داریم اما حق دسترسى به آن ها را 
نداریم، رفع توقيف شد و دولت تاکيد کرد که 
طرف مقابل انجام داده، ما اقدامات خودمان را 

متوقف مى کنيم. 
*ما در نشست معاونان وزرای خارجه در 2۶ آذر، 
دیدیم که آقای عراقچى وقتى با آن ها مذاکره 
کــرد، چگونه از این قانون استفاده کــرد. آقای 
ظریف نيز در اول دی مــاه کــه وزرای خارجه 
کردند،  صحبت  یکدیگر  بــا   4+1 کشورهای 
نشان داد که این ابزاری در دست آن هاست که 
مى توانند استفاده کنند و یک قدرت واقعى است، 
نه یک قدرت تشریفاتى. یعنى آن ها مى دانند که 9 
بند این قانون بند به بند با همان نکاتى که ما اشاره 
کردیم که تدریجى، مشروط و قابل بازگشت است، 

تا آخرین مرحله پيش خواهد رفت.

تاکید سران قوا بر کاهش 
وابستگی بودجه به نفت و 
حمایت از معیشت مردم 

قاليباف: برای کاهش وابستگى 
بودجه به نفت صد بارک ا... مى گویيم 

روسای قوای سه گانه عصر دیروز و بعد از نشست 
مشترک که به ميزبانى دستگاه قضا برگزار شد،  
بر لزوم قطع وابستگى بودجه به نفت و تامين 
معيشت و مقابله با کرونا و سلامت مردم تاکيد 
کردند.به گزارش ایرنا، دکتر روحانى سلامت، 
معيشت، بى اثر کردن و لغو تحریم های ظالمانه 
را محور گفت و گوهای ایــن نشست ذکــر کرد 
ــردم کــار بسيار  و افـــزود: در زمينه سلامت، م
بزرگى در این مدت انجام دادند و با اجرای دقيق 
پروتکل های بهداشتى آمار فوتى ها دوبــاره به 
دورقمى برگشت و برای ما بسيار مهم است که 
این آمار را پایدار نگه داریم.وی اضافه کرد: دولت 
هم در زمينه تهيه واکسن از کواکس درخواست 
را مطرح و هم پول آن را پرداخت کرده است و 
ميليون ها دوز واکسنى که از این طریق خریداری 
شده در اختيار مردم قرار مى گيرد. از منابع دیگر 
هم دنبال تهيه واکسن هستيم. بنابراین مردم در 
این زمينه اصلا نگرانى نداشته باشند. همچنين 
حجت الاسلام والمسلمين رئيسى رئيس قوه 
قضایيه ضمن ابراز خرسندی از برگزاری جلسات 
سران قوا و اميدبخش دانستن آن گفت: امروز 
انتظار مردم از قوای سه گانه و همه نهادهای 
حاکميتى این است که در اقدامات خود اميد 
آفرین و گــره گشا باشند و دغدغه های مردم 
راجــع به مسائل معيشتى را رفع کنند. وی با 
اشاره به بيانات مقام معظم رهبری در 19 دی 
خاطرنشان کرد: مسئله خنثى سازی تحریم ها 
باید مورد توجه قرار گيرد و تلاش همه دستگاه 
ها با تکيه بر شعار »ما مى توانيم« این باشد که 
به دســت تــوانــای عزیزانمان مشکلات را حل 
کنيم.محمد باقر قاليباف رئيس قوه مقننه هم 
با تاکيد بر این که هر سه قوه به دنبال این هستند 
که کاهش وابستگى به نفت را بيشتر از گذشته 
پيش ببرند و به صفر برسانند، افــزود: واقعيت 
ایــن اســت کــه ایــن جلسات نسبت بــه گذشته 
با نزدیکى و تمرکز بيشتر بــرگــزار مى شود تا 
موضوعات مهم و اساسى کشور به شکل راهبردی 
و روشــى در حوزه هایى که متمرکز بر مسائل 
مهم کشور با اولویت حل مشکلات مردم است 
مورد بحث و تمرکز قرار گيرد. قاليباف با بيان 
این که رئيس جمهور در جلسه گفتند که بابت 
حرکت به سمت کاهش سهم نفت در بودجه باید 
به ما بارک ا... بگویيد،  تصریح کرد: من مى گویم 
همين طور است و بارک ا... و صدبارک ا... که در 
این مسير گام برداریم و این یکى از مسائل مهم در 
حل مشکلات کشور مخصوصاً تورم است که هر 

روز شاهد افزایش آن هستيم. 

عذرخواهی حجت الاسلام صدیقی 
بابت نقلی از غسال آیت ا... مصباح 

امــام جمعه موقت تهران از سخنان اخير خود 
درباره بازشدن چشمان مرحوم مصباح  یزدی در 
جریان تغسيل عذرخواهى کرد.حجت الاسلام 
ــم صــدیــقــى طــى ســخــنــانــى در مــراســم  ــاظ ک
ــت ا... مصباح یــزدی  با اشــاره به  بزرگداشت آی
نقل جمله ای درباره بازشدن چشمان آن مرحوم 
در جریان تغسيل، اظهار کرد: در مصاحبه ای 
یک نکته ای را مطرح کردم که همين جا از روح 
بلند آیت ا... مصباح یزدی عذرخواهى مى کنم 
که ما چقدر کوتاه فکر مى کردیم و کرامت آقای 
مصباح را ما چه مى دیدیم که این جور فضایى 
هم ایجاد شــد.وی افــزود: برخى از افــراد غافل 
گاهى جسارت کردند و این حرف ما باعث شد که 
این ها در موضع بدی قرار گيرند و به ساحت یک 
نماینده ائمه اطهار و هادی راه احيانا جسارتى 
کرده باشند.صدیقى با بيان این که از خانواده 
مرحوم مصباح یزدی عذرخواهى مى کند،ادامه 
داد: جا نداشت من کرامت آیــت ا... مصباح را 
خيلى  مطلب  آن  بگویم،  چيزی  همچين  یک 
دقيق نبود، چون شاید آن غسال هم خيلى دقيق 
نبود. نقل شده بود و ما هم نقل را بازگو کردیم. 
از این که این نقل را ما نقل کردیم بين خودم و 
خدا شرمنده ام. از آیت ا... مصباح شرمنده ام و 
از شما مومنان که گاهى ما باعث مى شویم که 
به شما زخم زبان بزنند هم شرمندگى دارم.

صدیقى همچنين تصریح کرد:شاید آن غسال 
هم به دليل این که محبتى داشته است برایش 
توهمى پيش آمده، البته کرامت بزرگ تر از این 
مــوارد همان کتاب ها و سخنرانى های ایشان 
است و شاگردانى که تربيت کرده اند. ما اشتباه 
کردیم که آن موضوع را به عنوان کرامت نقل 

کردیم./ایسنا

رئیس مجلس، وزیر خارجه و مشاور رهبر انقلاب در امور بین الملل تشریح کردند 

چارچوب بازگشت آمریکا به برجام 
 ظریف:بازگشت آمریکا به برجام، بدون برداشتن تحریم ها فقط به نفع آمریکاست 

ولایتی :مکانیسم ماشه باید کنار گذاشته شود 


